
Téma : ZRAK KONÍ 

 Zrak koní je veľmi komplikovaný. 

 Vďaka očiam na boku hlavy dokáže sledovať dva obrazy súčasne, čo je pre jeho 

prežitie nevyhnutné. Sústredí sa na ten obraz, ktorý je pre neho v danej situácií 

dôležitejší. 

 Zaostrovanie je pre koňa tiež komplikovanejšie. Zaostriť dokáže len tak, že zníži 

hlavu k zemi (zaostruje na niečo, čo je blízko neho), alebo hlavu zdvihne čo najvyššie 

(zaostruje na niečo v diaľke). A práve tu vzniká zasa veľa nedorozumení medzi 

človekom a koňom, ktoré pramenia len z ľudskej nevedomosti. Vediete koňa, on 

prudko dvihne hlavu, zastaví, začne niečo sledovať. Miesto toho, aby ste mu 

jednoducho vysvetlili, že sa nič nedeje, s vami je v bezpečí, väčšina ľudí koňa začne 

trestať, čím v podstate potláča jeho prirodzený inštinkt a utvrdzuje ho v tom, že pri vás 

v bezpečí nie je a musí sa o pohodu postarať sám. 

 Slepý uhol. Je to miesto, na ktoré kôň nevidí bez nejakého pohybu hlavou. Týchto 

miest je niekoľko. Priamo pred koňom, pod koňom a bezprostredne za ním. A práve 

preto občas kone kopnú, keď sa k nim priblížite zozadu bez toho, aby o vás vedeli. 

 Na slepý uhol pred koňom (v niektorých prípadoch aj pod koňom) treba myslieť vždy 

pri práci na prekážkach, resp. na vychádzke, ak nejaké prekážky musíte prekonať. 

Bohužiaľ, väčšina jazdcov tento fakt ignoruje. Miesto uvoľnenia hlavy pred 

akoukoľvek prekážkou začnú ťahať za oťaže a snažia sa udržať hlavu tam, kde bola, 

miesto toho, aby kôň mohol hlavu znížiť, zaostriť a prekážku si pozrieť. A práve toto 

je dôvodom, prečo kone cez niektoré prekážky odmietajú prejsť, alebo skočiť. 

Dôležitú úlohu tu hrá aj prijazdenie koňa. 

 V tme kone vidia lepšie, ako my. Problematické je pre ne šero, alebo striedanie 

svetla a tmy. 

 Čo so slepým koňom? Kone slepotu neriešia. Berú to ako fakt a prispôsobia sa 

situácií. Takže pokiaľ vy nebudete svojimi obavami handicapom pre svojho koňa, on 

dokáže fungovať skoro rovnako, ako predtým. Problematickými sú len zmena 

prostredia, v ktorom kôň žije, ale s vašou pomocou sa tomu bez problémov prispôsobí. 

Na slepom koňovi môžete bez problémov jazdiť, len je dobré, ak o jeho „handicape“ 

vedia aj ostatní jazdci vo vašom okolí. Tak isto vychádzky nie sú vylúčené, len musíte 

vyberať vhodný povrch. Kone nikdy nevyhadzujú handicapované zviera zo stáda (s 

deťmi a handicapovanými ľuďmi kone nemajú problémy, dokonca aj kone, ktoré sú 

nebezpečné väčšinou deti a postihnutých akceptujú bez problémov). Práve naopak. 

Slepého koňa sa v stáde ujme jeho priateľ a vodí ho. 

 

 

 

 


